
Maahanmuuttajaneuvoston kokouksen pöytäkirja  

 

Aika: tiistai 18.3.2025 klo 15.30–19.20. 

Paikka: bussimatka Salo – Turku, Medisiina D, Lauren 1 –Sali (Kiinanmyllynkatu 10 

D), bussimatka Turku – Salo.  

Läsnä: Saeko Lindroos puheenjohtaja, Terhikki Lehtonen sihteeri, Irma Iho, Cheman 

Rashed, Saleh Saleh, Paulina Kolodziej, Olga Kulmala, Zyrifete Sadikaj, Janica 

Andstén, Callie Saloranta, Marina Mgvdeladze poistui klo 16.30.  

 

Poissa: Ellen Chen, Anastasiia Hudzenko.  

  

1. Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen: Puheenjohtaja avasi kokouksen ja 

totesi läsnäolijat.  
 

2. Viime kertaisen (11.2.2025) neuvoston kokouksen pöytäkirja, kommentteja ja 
muutosehdotuksia. Käytiin läpi viime kertaisen kokouksen pöytäkirjaa Irman 
jättämien kommenttien pohjalta: 

 
• Irma ihmetteli, miksi neuvosto ei ollut aktiivinen lähestyvien vaalien 

suhteen. Viime kunnallisvaalien aikana neuvosto oli tehnyt aktiivista 
vaalityötä.  
 

• Irma kyseenalaisti, voiko olla saman aikaisesti sekä neuvoston jäsen 
ja työssä kaupungin palveluksessa. 

 
• Irma kysyi, onko neuvosto enää laillinen seuraavassa kokouksessa 

toukokuussa, jos neuvoston kausi päättyy kunnallisvaaleihin 
huhtikuussa. Terhikki sanoi, että uusi valtuusto aloittaa 1.6.2025 ja 
siihen saakka neuvosto on laillinen.  

 
Lisäksi keskusteltiin yleisesti neuvoston toiminnasta: 

 
• Irma oli aiemmin jo pyrkinyt kehittämään neuvoston toimintaa ja 

ehdottanut kaupungin valtuuston ja lautakuntien asioiden seuraamista, 

mutta se ei ollut onnistunut.  
 

• Lisäksi Irma peräänkuulutti aktiivisuutta jäsenten suhteen, aiemmin oli 
hänen mielestään ollut enemmän keskustelua kokouksissa ja kaikki 
olivat osallistuneet. 

 
• Olga toi esille, että aiemmin neuvostoon oli kutsuttu asiantuntijoita ja 

järjestetty erilaisia tapahtumia.  
 

• Janica peräänkuulutti enemmän kuulumisten vaihtoa kokouksissa siten, 

että jokainen jäsen kertoisi vuorollaan kuulumisia.  
 



• Zyrifete kertoi, että hänestä on ihan sopivaa olla myös hiljaa ja 

kuunnella, jos ei ole itsellä aina kerrottavaa.  
 

• Saeko otti esille vielä vaaleihin liittyen, että netistä saa todella paljon 
tietoa eri kielillä.  

 

 
3. Varhan, Turun, Laitilan monikulttuurisuusneuvostojen ja Salon 

maahanmuuttajaneuvoston yhteinen kokous. Tästä erillinen pöytäkirja liitteenä.  
 

 

4. Muut asiat:  
 

• Keskusteltiin Varhan yhteiskokouksesta ja ideoista, joita voisi käyttää 
neuvoston työn parantamiseen.  
 

• Irmalle oli jäänyt mieleen esimerkiksi se, että neuvoston tulisi päästä 
mukaan jo asioiden valmisteluvaiheessa (kaupungilla). Irma ehdotti myös, 

että luottamushenkilö/-henkilöitä pitää kutsua neuvostoon.  
 

• Callie oli sitä mieltä, että neuvostossa pitäisi olla mahdollisimman monia eri 
kansallisuuksia ja kieliä edustettuina, iltatorille voisi avata pisteen, jossa 
maahanmuuttajat voisivat kysyä asioista ja kohdata toisiaan. Lisäksi Callie 

kertoi Helsingissä olleesta mielenosoituksesta, jossa tuomittiin presidentti 
Donald Trumpin toiminta hänen alkukaudellaan.  

 
5. Maahanmuuttajaneuvoston seuraava kokous 13.5.2025 klo 16.30. Paikka selviää 

myöhemmin.  

 
6. Kokouksen päättäminen: Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.20.  

 
Liite: Varhan monikulttuurisuusneuvoston kokouspöytäkirja 18.3.2025.  

 

Salossa 19.3.2025 puheenjohtaja Saeko Lindroos ja sihteeri Terhikki Lehtonen. 


